
 

 

Bestyrelsesmøde mandag d. 30. september 2024 

 

Deltagere: Formand Thomas Buchvald Vind, Næstformand Kim Bøg-Jensen, Steffen Kremmer, Kristine 

Andersen, Kom Galsgaard, Pia Brøndsted Jacobsen, Martin M. Madsen, Lisbeth Abildgaard, Mithisa 

Ganeshaingam, Jonathan Sørensen, rektor Jesper Hasager Jensen, Vicerektor Maria Bruun Bundgaard og 

økonomi- og adm.chef Lene Gudmundsson (referent) 

 

Formanden indledte møde med at byde velkommen til de to nye elevrådsrepræsentanter, som er indtrådt i 

bestyrelsen. 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af referat fra møde d. 11. juni 2024  

Referatet blev godkendt. 

 

2. Orientering om skolestart 

Rektor gav en status fra skolestart. 

• Det har været en god skolestart med stor deltagelse i de arrangementer der er været afholdt. 

Der er arrangementer alle fredage de første 2 måneder af skoleåret, som vi får positive 

tilbagemeldinger på fra både lærere og elever. 

• Ved skolestart er startet 9 grundforløbsklasser med ca. 29 elever i hver klasse og 4 HF-klasser 

med ca. 27 elever i hver klasse. 

• Der er på nuværende tidspunkt et mindre frafald sammenlignet med sidste år, hvilket er positivt. 

• Ledelsen har fokus på den kommende ny reform som udmeldes primo oktober 

• Hele personalet afholder temadage på Ærø i november, hvor vi bl.a. har fokus på kerneopgaven 

og elevtyper. 

 

  

3. Perioderegnskab pr. 31/8-24 og prognose 2  

 

Perioderegnskabet ultimo august og prognose 2 blev gennemgået i tal. 

 

Perioderegnskabet pr. 31/8 viser et overskud på 4,7 mio. kr. Resultatet er over det forventende resultat 

for perioden med en positiv afvigelse på 0,8 mio.kr. 

 

Forventningerne til året resultat i 2024 er justeret til 0,7 mio. kr. Det en afvigelse på 0,1 mio.kr. i 

forhold til det oprindelige budget, som viste et overskud på 0,6 mio.kr. 

  

Bestyrelsen tog perioderegnskab og prognose til efterretning, og bad administrationen om at have 

fokus på pris- og lønudviklingen, så de bedst mulige forudsætninger er medregnet i budgettet. 

 

 

 



 

 

4. Orientering om kapacitetsfastsættelse 

Kapacitetsfastsættelsen er udmeldt fra STUK til STX; 261 elever og HF; 124 elever. 

 

Kapaciteten er fastsat i forhold til udmeldingen i maj 2023.  

 

Rektor foreslog, at SG for næste skoleår søger om, at kapaciteten hæves til 300 stx-elever og 150 HF- 

elever. For HF gælder det, at vi opstarter HF3 fra næste skoleår og vi vil gerne have muligheden for at 

bibeholde de nuværende 4 2-årige HF-klasser. 

 

Bestyrelsen bakkede op om den foreslåede kapacitet for skoleåret 2024/25. 

 

5. Præsentation af arbejdet med vision og strategi 

Rektor gennemgik status på vision- og strategiarbejdet, og henviste til SG´s hjemmeside, hvor 

strategien er opdateret. 

 

Bestyrelsen roste ledelsen for de tiltag, der allerede er igangsat. 

 

6. Nyt fra skolen og elever 

Rektor informerede om forslaget til justeringer af taxameter- og tilskudssystemet på 

gymnasieområdet, udspillet indgår i finanslovsforhandlingerne for 2025. Der indføres: 

• Knæktaxameter for de store gymnasier dvs. at der bliver en reduktion på 10% af taxameteret 

over 700 elever.  

• Taxameter til A-fag fjernes.   

• Der indføres et nyt og forhøjet udkantstilskud med ensrettede kriterier på 3,8 mio.kr. pr. 

institution. SG vil fremover modtage dette, da vi er en landkommune, jf. beregningerne. 

• Det permanente løft videreføres  

 

Det kommende nye udspil til ny reform blev drøftet, og det aftales at bestyrelsen på decembermødet 

afsætter tid til drøftelse af regeringens udspil, som måske skal munde ud i et temamøde i marts 

måned for bestyrelsen. 

• Elever 

Eleverne har søgt penge ved DGS og fået bevilget 5.000 kr. til et bowlingarrangement for hele 

elevrådet, pengene er givet til at få sat skub fællesskabet elever iblandt. 

 

Der er kommet en del nye medlemmer i de forskellige udvalg under elevrådet, elevrådsforperson 

oplyste, at det tegner til, at det bliver et godt elevråd for skoleåret 2024/25. 

 

Jonathan oplyste, at der er et stort ønske om koldere vand i kantinen. LMG meddelte, at der 

kommer en vandfontane ved centralgarderoben. 

 

7. Bestyrelsens 5 minutter 

Intet af bemærke 



 

 

 

 

8. Evt. 

 

- Studie-og ordensregler eftersendes til bestyrelsen med henblik på, skriftlig godkendelse 

- December mødet holdes ude af huset med spisning efter mødet. 

 


